

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ



របាយការណ៍សង្ខេប
ស្តីពីសកម្មភាពរបស់រដ្ឋសភា
នាចន្លោះសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី ៦
របស់
សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន ប្រធានរដ្ឋសភា
ជូនរដ្ឋសភា និងជនរួមជាតិ

ជាដំបូង ក្នុងនាមរដ្ឋសភានៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងក្នុងនាមទូលព្រះបង្គំខ្ញុំផ្ទាល់ ទូលបង្គំ ខ្ញុំសូមព្រះ រាជានុញ្ញាតថ្លែងនូវអំណរមហាករុណាទិគុណ និងកតញ្ញតាធម៌ដ៏ជ្រាលជ្រៅបំផុត ថ្វាយ ព្រះករុណាព្រះបាទសម្តេច ព្រះបរមនាថ នរោត្តម សីហមុនី ព្រះមហាក្សត្រ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលទ្រង់បានសព្វព្រះរាជហរទ័យ ប្រោសប្រទាន ព្រះរាជសារដ៏មានសារៈសំខាន់បំផុតដល់រដ្ឋសភា។ ព្រះកាយវិការដ៏ថ្លៃថ្លាបំផុតនេះ បញ្ជាក់ជាថ្មីម្តង ទៀតនូវការយកព្រះទ័យទុកដាក់យ៉ាងខ្ពង់ខ្ពស់បំផុតរបស់ព្រះករុណាថ្លៃវិសេស ចំពោះប្រជាពលរដ្ឋជាកូន ជាចៅ ជាទីស្រលាញ់បំផុតរបស់ព្រះអង្គគ្រប់ៗរូប។ ទូលព្រះបង្គំខ្ញុំ សូមតាងនាមឲ្យសមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា សូម ថ្វាយព្រះពរមហាប្រសើរ ថ្វាយព្រះករុណាជាអម្ចាស់ដ៏វិតលើត្បូង សូមព្រះអង្គមានព្រះរាជសុខភាពល្អ ព្រះបញ្ញា ញាណភ្លឺថ្លា ដើម្បីគង់ប្រថាប់ជាម្ចាស់ដ៏ត្រជាក់ត្រជុំ សម្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋបានជ្រកកោនក្រោមម្លប់ ព្រះតេជះ បារមី របស់ព្រះករុណាថ្លៃវិសេសជារៀងរហូតតៀងទៅ។

ថ្ងៃនេះ ជាថ្ងៃទី០២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០។ ដោយរដ្ឋសភាបានចូលវិស្សមកាល ចាប់ពីថ្ងៃទី០៤ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២០មក ពេលនេះជាពេលសមរម្យដែលរដ្ឋសភាយើងបើកសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ ដើម្បី បន្តអនុវត្តការងារបម្រើប្រជាជាតិ ជាអ្នកបោះឆ្នោតទុកចិត្តជូនរដ្ឋសភាយើង។

ប៉ុន្តែអាស្រ័យដោយប្រទេសកម្ពុជា ក៏ដូចជាប្រទេសដទៃក្នុងពិភពលោក បានជួបប្រទះនឹងវិបត្តិនៃការឆ្លង រាលដាលដោយជំងឺថ្មីបំផុតដែលបណ្តាលពីមេរោគជំងឺ កូវីដ-១៩ (COVID-19) ខ្ញុំយល់ឃើញថា រដ្ឋសភាក៏គួរតែ ចូលរួមវិភាគទានយ៉ាងសមស្របទៅនឹងវិធានការទាំងឡាយដែលចាត់ចែងដោយរាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីទប់ស្កាត់ការ រាលដាលជំងឺនេះ ព្រមទាំងចូលរួមអនុវត្តឲ្យបានល្អបំផុត តាមការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល និងអង្គការសុខ ភាពពិភពលោក។ ហេតុនេះហើយ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភាបានផ្អាករាល់ការប្រជុំដែលមិនមានការ ចាំបាច់ខ្លាំង ក្នុងនោះក៏រួមមានទាំងការបើកសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ នេះផងដែរ។ ប៉ុន្តែក្នុង ឱកាសនេះ ខ្ញុំក៏មានកាតព្វកិច្ច សូមជម្រាបជូនអង្គសភា ជូនបងប្អូនជនរួមជាតិ និងជូនសាធារណជនទាំងអស់ ឲ្យ បានជ្រាបនូវសកម្មភាពរបស់រដ្ឋសភា ចន្លោះសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ ដែលមាន សកម្មភាពសំខាន់ៗ មានសេចក្តីសង្ខេប ដូចតទៅនេះ ៖

I. សកម្មភាពគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា និងការកោះប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ

ក្នុងចន្លោះសម័យប្រជុំលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦នេះ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍រដ្ឋសភា បានបើកសម័យប្រជុំចំនួន៥លើក គឺ ៖

១/.សម័យប្រជុំ ថ្ងៃទី០៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា បានអនុម័តទទួលយកសំណើរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ដែលស្នើសុំឲ្យរដ្ឋសភាកោះប្រជុំជាវិសាមញ្ញ ដើម្បីពិនិត្យនិងអនុម័ត សេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៦ ជាការប្រញាប់។ រួមមាន៖

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើសន្ធិសញ្ញាស្តីពីការផ្ទេរទណ្ឌិត រវាងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើសន្ធិសញ្ញាស្តីពី ការជួយគ្នាទៅវិញទៅមកផ្នែកច្បាប់ក្នុងវិស័យព្រហ្មទណ្ឌរវាងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការបង្កើតក្រសួងឧស្សាហកម្ម វិទ្យាសាស្ត្រ បច្ចេកវិទ្យា និងនវានុវត្តន៍។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើពិធីសារទី១ ធ្វើវិសោធនកម្មកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីពាណិជ្ជកម្មទំនិញអាស៊ាន។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើពិធីសារទី២ ស្តីពីវិសោធនកម្មកិច្ចព្រមព្រៀងវិនិយោគទូលំទូលាយអាស៊ាន។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើពិធីសារទី៣ ស្តីពីវិសោធនកម្មកិច្ចព្រមព្រៀងវិនិយោគទូលំទូលាយអាស៊ាន។

ក្នុងឱកាសនោះ អង្គប្រជុំសម្រេចបញ្ជូនសេចក្តីព្រាងច្បាប់ខាងលើ ទៅគណៈកម្មការជំនាញនៃរដ្ឋសភាពិនិត្យសិក្សា និងផ្តល់យោបល់ជូនគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍វិញ។

២/.សម័យប្រជុំ ថ្ងៃទី១១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ បន្ទាប់ពីទទួលបានរបាយការណ៍ពី គណៈកម្មការជំនាញនៃរដ្ឋសភា ដែលបានពិនិត្យ និងសិក្សាសេចក្តីព្រាងទាំង៦ និងដែលបានស្នើសុំគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍ដាក់សេចក្តីព្រាងច្បាប់ទាំង៦ ជូនសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ ពិនិត្យ និងអនុម័ត គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍បានយល់ព្រមតាមសំណើនេះ ហើយបានអនុម័តបញ្ជូនសេចក្តីព្រាងច្បាប់ទាំង៦ ទៅក្នុងរបៀបវារៈប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញដែលកំណត់កាលបរិច្ឆេទប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ នៅថ្ងៃសុក្រ ទី១៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។

៣/.សម័យប្រជុំ ថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ គណៈអចិន្ត្រៃយ៍បានទទួលលិខិតស្នើ របស់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី ស្នើសុំកោះប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញម្តងទៀត ដើម្បីពិនិត្យ និងអនុម័ត សេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៣ ជាការប្រញាប់ ដូចតទៅ៖

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើការធានាទូទាត់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ឲ្យក្រុមហ៊ុន រ៉ូយ៉ាល់ គ្រុប អ៊ិនវេសមិន គ្រុប ឯ.ក សម្រាប់គម្រោងវិនិយោគសាងសង់រោងចក្រអគ្គិសនីដុតជ្រូងថ្ម អានុភាព ៧០០មេហ្គាវ៉ាត់ ខេត្តកោះកុង។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើការធានាទូទាត់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ឲ្យក្រុមហ៊ុន ហាន សេង ខុល ម៉ាញ សម្រាប់គម្រោងវិនិយោគសាងសង់ខ្សែបណ្តាញបញ្ជូនអគ្គិសនី តង់ស្យុង ២៣០គីឡូវ៉ុល តភ្ជាប់ពីរោងចក្រអគ្គិសនីដុតជ្រូងថ្ម ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មកអនុស្ថានីយ៍សៀមរាបខាងកើត។

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើការធានាទូទាត់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ឲ្យក្រុមហ៊ុន ហាន សេង ខូល ម៉ាញ សម្រាប់គម្រោងវិនិយោគសាងសង់រោងចក្រអគ្គិសនីដុតជូងថ្ម អានុភាព២៦៥មេហ្គាវ៉ាត់ ខេត្តឧត្តរមានជ័យ។

ក្នុងឱកាសនោះ អង្គប្រជុំសម្រេចបញ្ជូនសេចក្តីព្រាងច្បាប់ខាងលើ ទៅគណៈកម្មការជំនាញនៃរដ្ឋសភាពិនិត្យសិក្សា និងផ្តល់យោបល់ជូនគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍វិញ។

៤/សម័យប្រជុំ ថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍បានបើកសម័យប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យយល់ព្រមតាមសំណើរបស់គណៈកម្មការជំនាញនៃរដ្ឋសភា ដែលបានធ្វើរបាយការណ៍ស្នើសុំដាក់សេចក្តីព្រាងច្បាប់ទាំង៣ខាងលើ ជូនសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ ពិនិត្យ និងអនុម័តជាការប្រញាប់ ហើយក្នុងឱកាសនោះ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍ បានកំណត់កាលបរិច្ឆេទប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ នៅថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ទី២៦ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០។

៥/សម័យប្រជុំ ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍បានបើកសម័យប្រជុំ ដើម្បីពិនិត្យនិងយល់ព្រមសំណើសុំកោះប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ នីតិកាលទី៦ តាមលិខិតលេខ ២៤៩ លស.កប៩ ចុះថ្ងៃទី២០ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ និង សំណើបោះឆ្នោតទុកចិត្តលើការកែសម្រួលសមាសភាពរាជរដ្ឋាភិបាល តាមលិខិតលេខ ២៨៤ លស ចុះថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ របស់ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី** នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

II. សកម្មភាពប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ

យោងសេចក្តីសម្រេច របស់គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍ទាំង៣លើក ដូចជម្រាបជូនខាងលើ រដ្ឋសភាបានកោះប្រជុំជាវិសាមញ្ញចំនួន៣លើក គឺ លើកទី១ នៅថ្ងៃទី១៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ យោងសេចក្តីសម្រេចគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា នាថ្ងៃទី១១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ដើម្បីអនុម័តសេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៦ លើកទី២ នៅថ្ងៃទី២៦ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ យោងសេចក្តីសម្រេចរបស់គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា នាថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ដើម្បីពិនិត្យអនុម័តសេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៣ និង លើកទី៣ នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ យោងសេចក្តីសម្រេចគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា នាថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ដើម្បីអនុម័តផ្តល់ការទុកចិត្តជូនសំណើកែសម្រួលសមាសភាពរាជរដ្ឋាភិបាល។

នៅក្នុងការប្រជុំនីមួយៗ នៃរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញខាងលើនេះ រដ្ឋសភាបានធ្វើការអនុម័តជាឯកច្ឆន្ទ តាមសំណើរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ។

III. សកម្មភាពការងារការទូតសភា

ក្នុងរយៈពេល៣ខែកន្លងមកនេះ រដ្ឋសភាមានសកម្មភាពទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិ ទៅតាមរូបភាពដូចធ្លាប់ធ្វើជារៀងរាល់ឆ្នាំមានជាអាទិ៍ ការចូលរួមវេទិកាអន្តរសភាផ្សេងៗ ប្រចាំឆ្នាំ និងវេទិកាអន្តរជាតិសំខាន់ៗដទៃទៀត មាន៖

- ១. ពីថ្ងៃទី ១៣ ដល់ ១៥ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា បានដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់រដ្ឋសភាចូលរួមកិច្ចប្រជុំប្រចាំឆ្នាំ លើកទី២៨ នៃវេទិកាសភាអាស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិក អេក្រីក្រីអេហ្វ APPF ក្រោមមូលបទ “ភាពជាដៃគូសក្តានុពលសម្រាប់ឆ្នាំ២០២០ និងឆ្នាំបន្តបន្ទាប់” នៅទីក្រុងកង់បេរ៉ា ប្រទេសអូស្ត្រាលី តបតាមការអញ្ជើញរបស់ប្រធានស្ថាប័ននីតិប្បញ្ញត្តិប្រទេសអូស្ត្រាលី។

២. នៅថ្ងៃទី០៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ នៅវិមានរដ្ឋសភា ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា បានទទួលជួបសវនាការជាមួយ ឯកឧត្តម ប៊ុនញ៉ាំង វ៉ាជីត H.E. Mr. Bounnhang VORACHITH អគ្គលេខាធិការមជ្ឈិមបក្សប្រជាជនបដិវត្តន៍ឡាវ និងជាប្រធានរដ្ឋនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ ដែលបានមកបំពេញទស្សនកិច្ចផ្លូវរដ្ឋ នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

៣. ពីថ្ងៃទី០២ ដល់ថ្ងៃទី០៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ លោកជំទាវកិត្តិសង្គហបណ្ឌិត យួន សុដារី អនុប្រធានទី២ នៃរដ្ឋសភា និងជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សារប្បធម៌អាស៊ី អេស៊ីស៊ី ACC បានដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ រដ្ឋសភា និងក្រុមប្រឹក្សារប្បធម៌អាស៊ី ទៅចូលរួមជាអធិបតីក្នុង “កិច្ចប្រជុំកំពូលពិភពលោកឆ្នាំ២០២០ នៃសហព័ន្ធ សន្តិភាពសកល យូក្រីអេហ្វ UPF នៅទីក្រុងសេអ៊ូល សាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ក្រោមប្រធានបទ “សន្តិភាព សន្តិសុខ និងការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស”។

៤. ពីថ្ងៃទី១៣ ដល់ថ្ងៃទី១៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ លោកជំទាវ ម៉ក់ វណ្ណស៊ីថា សមាជិកគណៈកម្មការទី៨ នៃរដ្ឋសភា បានចូលរួមសិក្ខាសាលាស្តីពី “ការយល់ដឹងអំពីយេនឌ័រ” នៅព្រះរាជាណាចក្រថៃ។

៥. ពីថ្ងៃទី២៤ ដល់ថ្ងៃទី២៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ឯកឧត្តម អ៊ុក ដាមរី សមាជិកគណៈកម្មការទី១០ នៃ រដ្ឋសភា និង ឯកឧត្តម ងួន សុដាតិ សមាជិកគណៈកម្មការទី៥ នៃរដ្ឋសភា បានចូលរួមសិក្ខាសាលាស្តីពី “គោលការណ៍ណែនាំគោលនយោបាយនីតិបញ្ញត្តិ និងក្របខណ្ឌនានា របស់អាយប៉ា AIPA ដើម្បីរួមចំណែកដល់ការអនុវត្តផែនការសមាហរណកម្មអាស៊ាន” នៅទីក្រុងហ្សាកាតា ប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី។

៦. ពីថ្ងៃទី២៣ ដល់ថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ឯកឧត្តម ជា វ៉ាន់ដេត ប្រធានគណៈកម្មការទី៣ នៃរដ្ឋសភា និងជាប្រធានក្រុមមិត្តភាពរដ្ឋសភាកម្ពុជា-ឡាវ បានដឹកនាំគណៈប្រតិភូរដ្ឋសភាកម្ពុជា ទៅទស្សនកិច្ចសិក្សាជាផ្លូវការ នៅសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ ក្នុងគោលបំណងដើម្បីពង្រឹង និងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងក្រុមមិត្តភាពរដ្ឋសភាទាំងពីរប្រទេស ស្របតាមស្មារតីអនុស្សារណៈនៃការយោគយល់គ្នារវាងរដ្ឋសភាទាំងពីរ។

IV. សកម្មភាពថ្នាក់ជាតិសំរាប់រដ្ឋសភា

១. សកម្មភាព ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា

ក្នុងនាមប្រធានរដ្ឋសភា និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍រដ្ឋសភា ក្រៅពីការដឹកនាំប្រជុំគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា ចំនួន៥លើក ប្រជុំរដ្ឋសភាជាវិសាមញ្ញ ចំនួន៣លើក នៅចន្លោះសម័យប្រជុំលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ នេះ ខ្ញុំបានចុះជួបសំណេះសំណាលជាមួយថ្នាក់ដឹកនាំ មន្ត្រីរាជការ និងប្រជាពលរដ្ឋក្នុងខេត្តត្បូងឃ្មុំ ខេត្តស្វាយរៀង និងបានបំពេញការងារផ្សេងទៀត មានជាអាទិ៍៖

ក/.សកម្មភាពធ្វើជាអធិបតី និងចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងពិធីនានា ខ្ញុំបាន៖-ដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់រដ្ឋសភា ចូលរួមកិច្ចប្រជុំវេទិកាសភា អាស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិកលើកទី២៨ នៅទីក្រុងកង់បេរ៉ា ប្រទេសអូស្ត្រាលី -បានធ្វើជាអធិបតីក្នុងពិធីបុណ្យកាត់ប្រសសីមាព្រះវិហារ វត្តមាត់បរិយត្តិធម៌ ហៅ វត្តក្បាលដំរី ស្ថិតនៅឃុំត្រពាំងផ្លុង ស្រុកពញាក្រែក ខេត្តត្បូងឃ្មុំ -ចូលរួមជាអធិបតីពិធីសម្ពោធដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់អគារសិក្សានៅសាលាបឋមសិក្សាតាលួស ស្ថិតនៅឃុំត្រស់ ស្រុករមាសហែក ខេត្តស្វាយរៀង និង -បានចូលរួមព្រះរាជពិធីលៀងសាយភោជន៍ ក្រោមព្រះរាជធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុតរបស់ ព្រះករុណាព្រះបាទសម្តេចព្រះបរមនាថ នរោត្តម សីហមុនី ព្រះមហាក្សត្រ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ខ/.សកម្មភាពជួបសវនាការ ជាមួយអង្គទូត ភ្ញៀវជាតិ និងអន្តរជាតិ

ខ្ញុំបានអនុញ្ញាតឲ្យភ្ញៀវ ចូលជួបសម្តែងការគួរសម និងពិភាក្សាការងារ រួមមាន៖ -ឯកឧត្តម ប៉ាទ្រីក ម៉េរី ហ្វី Patrick Murphy ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហរដ្ឋអាមេរិក -ឯកឧត្តម ប៉ាប្លូ ជីហ្សូ កាង H.E. Mr. Pablo Chiho Kang ឯកអគ្គរដ្ឋទូតប្រទេសអូស្ត្រាលី -ឯកឧត្តម ប៊ុនញ៉ាង វ៉ាជីត H.E. Mr. Bounnhang VORACHITH អគ្គលេខាធិការ មជ្ឈមណ្ឌលប្រជាជនបដិវត្តន៍ឡាវ និងជាប្រធានរដ្ឋនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ -លោកជំទាវ លឿកា រ៉ូទ្រីហ្គេស បារីយ៉ូស H.E. Mrs. Liurka Rodriguez Barriose ឯកអគ្គរដ្ឋទូតថ្មី ប្រទេសគុយបា និង -បាន អនុញ្ញាតឲ្យគណៈប្រតិភូស្ត្រី ដឹកនាំដោយ លោកជំទាវ អ៊ុង កន្តាផារី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងកិច្ចការនារី ជួបសម្តែងការគួរ សមក្នុងឱកាសអបអរសាទរខួបលើកទី១០៩ ទិវាអន្តរជាតិនារី០៨មីនា ឆ្នាំ២០២០។

២.សកម្មភាព ឯកឧត្តមបណ្ឌិត ទួន ញ៉ិល អនុប្រធានទី១នៃរដ្ឋសភា

នៅចន្លោះសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦នេះ ឯកឧត្តមបានចូលរួមប្រជុំ គណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភា ចំនួន៥លើក ប្រជុំរដ្ឋសភាវិសាមញ្ញ ចំនួន៣លើក និងបានទទួលភារកិច្ច ជាប្រធានរដ្ឋសភាស្ត្រីទីចំនួន១លើក ក្រៅពីនេះបានបំពេញការងារផ្សេងទៀត ដូចជា៖

-ជួបប្រជុំការងារ ចំនួន៣លើក ជាមួយ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ ជាសមាជិក សមាជិកាព្រឹទ្ធសភា រដ្ឋសភា មណ្ឌលខេត្តកំពង់ធំ និងគណៈអភិបាល ក្រុមប្រឹក្សាខេត្ត គណៈអភិបាលស្រុក ក្រុមប្រឹក្សាស្រុក-ក្រុង ទាំង៩ និង មេឃុំមួយចំនួន ដើម្បីស្វែងយល់អំពីសភាពការណ៍សន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការងារសេដ្ឋកិច្ច ជីវភាពរស់ នៅរបស់ប្រជាជន។

-ធ្វើជាអធិបតីភាពក្នុងពិធីមិទ្ធិញ្ញអបអរសាទរខួបលើកទី៤១ នៃទិវាជ័យជម្នះ៧មករា និងធ្វើជា តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី ក្នុងពិធីសម្ពោធអគារសិក្សាថ្មី២ខ្នង ស្មើនឹង១២បន្ទប់ នៅ វិទ្យាល័យ ហ៊ុន សែន ក្រវ៉ា ក្នុងស្រុកបារាយណ៍ ខេត្តកំពង់ធំ។

-ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំជាមួយអនុគណៈកម្មការទាំង៦ និងក្រុមការងារទទួលបន្ទុកជាសេនាធិការឲ្យ អនុ- គណៈកម្មការទាំង៦ និងកិច្ចប្រជុំជាមួយគណៈកម្មការរៀបចំ ដើម្បីចាត់ចែងការងាររៀបចំកិច្ចប្រជុំភាពជាដៃ គូ សភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នាពេលខាងមុខ ដោយមានការចូលរួមពីសំណាក់ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ ជាប្រធាន អនុប្រធាន និងសមាជិកនៃអនុគណៈកម្មការនានា ចំណុះឲ្យគណៈកម្មការរៀបចំ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ ដែលជាថ្នាក់ដឹកនាំលេខាធិការដ្ឋានជាតិ អាស៊ីប ១១ និងមន្ត្រីជំនាញអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន រដ្ឋសភា ព្រឹទ្ធសភា តំណាងក្រសួង ស្ថាប័ន ពាក់ព័ន្ធមួយចំនួន។

-ជួបប្រជុំការងារ និងសំណេះសំណាលសួរសុខទុក្ខជាមួយ លោកតាព្រឹទ្ធាចារ្យ តំណាងមកពីឃុំ ទាំង១៨ ក្នុងស្រុកបារាយណ៍ ស្រុកតាំងគោក និង លោក លោកស្រីជាតំណាងស្រុកទាំងពីរ ដើម្បីស្វែងយល់អំពី សភាពការណ៍ សន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ការងារសេដ្ឋកិច្ច ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជន។

-ជួបប្រជុំជាមួយព្រះចៅអធិការវត្តព្រៃតាត្រាវ គណៈអភិបាលស្រុកបារាយណ៍ ប្រធានការិយាល័យ ធម្មការ និងសាសនាស្រុក និងតំណាងគណៈកម្មការបុណ្យ អំពីការលើកកម្មវិធីបុណ្យបូជាព្រះសព ព្រះអនុគុណ ស្រុកបារាយណ៍ និងជាអតីតព្រះចៅអធិការវត្តព្រៃតាត្រាវ ស្ថិតស្រុកបារាយណ៍ ខេត្តកំពង់ធំ។

-ចូលរួមគោរពជូនពរ សម្តេចធម្មវិសុទ្ធិវង្ស សៅ ទី ហេង សំរិន ក្នុងឱកាសខួបកំណើតគម្រប់៨១ ឈានចូល ៨២ឆ្នាំ និងក្នុងឱកាសអបអរសាទរខួបលើកទី១០៩ ទិវាអន្តរជាតិនារី០៨មីនា ឆ្នាំ២០២០។

-អនុញ្ញាតឲ្យ ឯកឧត្តម មូហាម៉ាត់ ហ្សារុក ខាន់ Muhammad Faruk Khan ប្រធានគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍ទទួលបន្ទុកកិច្ចការបរទេស នៃសភារាងកម្ពុជា និងសភាបង់ក្លាដេស និងអនុញ្ញាតឲ្យ គណៈប្រតិភូជប៉ុន ដឹកនាំដោយ ឯកឧត្តម អ៊ីម៉ាម៉ូរ៉ា ម៉ាសាហ៊ីរ៉ូ ប្រធានក្រុមមិត្តភាពកម្ពុជា-ជប៉ុន ចូលជួបសម្តែងការគួរសម។

៣. សកម្មភាព លោកជំទាវកិត្តិយសទ្ធិបាបណ្ឌិត ឃួន សុដារី អនុប្រធានទី២ នៃរដ្ឋសភា

នៅចន្លោះសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ នេះ លោកជំទាវ បានចូលរួមប្រជុំគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍នៃរដ្ឋសភាចំនួន៥លើក -ប្រជុំរដ្ឋសភាវិសាមញ្ញ ចំនួន៣លើក -ចុះមូលដ្ឋានក្នុងនាមសមាជិការដ្ឋសភាប្រចាំមណ្ឌលខេត្តកណ្តាល ចំនួន៣លើក និងបានបំពេញការងារផ្សេងទៀត ដូចខាងក្រោម៖

-បានដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់រដ្ឋសភា និងក្រុមប្រឹក្សារប្បធម៌អាស៊ី អេស៊ីស៊ី ACC ចូលរួមជាអធិបតី នៃកិច្ចប្រជុំកំពូលពិភពលោកឆ្នាំ២០២០ សេអ៊ូល នៃសហព័ន្ធសន្តិភាពសកល យូក្លីអេហ្វ UPF ក្រោមប្រធានបទ “សន្តិភាព សន្តិសុខ និងការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស” នៅសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ។

-បានអញ្ជើញជាកិត្តិយសក្នុងកិច្ចប្រជុំរបស់លេខាធិការដ្ឋានជាតិ អាស៊ីប ASEP ដើម្បីពិភាក្សាលើរបៀបវារៈ ស្តីពី របាយការណ៍វឌ្ឍនភាពការងារត្រៀមរៀបចំកិច្ចប្រជុំ អាស៊ីប លើកទី១១ ASEP-11 ដែលនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

-ធ្វើជាអធិបតី និងចូលរួមក្នុងកម្មវិធីនានា មានជាអាទិ៍៖ -ពិធីអបអរសាទរខួបអនុស្សាវរីយ៍លើកទី៤១ នៃទិវាជ័យជម្នះ៧មករា ចំនួន២លើក និងពិធីអបអរសាទរខួបលើកទី១០៩ ទិវាអន្តរជាតិនារី៨មីនា នៅស្រុកលើកដែក ខេត្តកណ្តាល និងនៅវិមានរដ្ឋសភា -កិច្ចប្រជុំក្រុមសភាជាតិកម្ពុជានៃអ្នកនយោបាយសកាស្ត្រី ដើម្បីត្រួតពិនិត្យផែនការសកម្មភាព និងទិសដៅអនុវត្តឆ្នាំ២០២០ -កិច្ចប្រជុំដំបូង និងលើកទី២នៃអនុគណៈកម្មការខ្លឹមសារឯកសារ ពិព័រណ៍ និងផ្សព្វផ្សាយរបស់គណៈកម្មការរៀបចំខួបលើកទី១៥៧ ទិវាកាកបាទក្រហម អន្តរក្រហម ចំនួន៣លើក -ពិធីបិទសិក្ខាសាលាស្តីពី “ការកសាងយុទ្ធសាស្ត្រ២០៣០ របស់កាកបាទក្រហមកម្ពុជា” នៅទីស្នាក់ការកាកបាទក្រហមកម្ពុជា -ពិធីអបអរសាទរទិវាជាតិសុខភាពមាតា ទារក និងកុមារ ក្រោមប្រធានបទ “សុខភាពកុមារកម្ពុជានាពេលអនាគត” នៅស្រុកកោះធំ ខេត្តកណ្តាល។

-បានចូលរួមជាគណៈអធិបតីចំនួន៥លើក ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី រួមមាន៖ -ពិធីមិទ្ធិញ្ញអបអរសាទរខួបអនុស្សាវរីយ៍លើកទី៤១ នៃទិវាជ័យជម្នះ៧មករា -ពិធីអបអរសាទរខួបលើកទី១០៩ ទិវាអន្តរជាតិនារី៨មីនា ឆ្នាំ២០២០ -ពិធីជួបជុំរវាង សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងអ្នកសារព័ត៌មានក្នុងស្រុកលើកទី៤ -ពិធីបិទមហោស្រពសិល្បៈយុវជនទូទាំងប្រទេស និង -ពិធីសំណេះសំណាលពិសាអាហារ សាមគ្គីរវាងប្រមុខរដ្ឋាភិបាល និងសិល្បៈករ សិល្បៈការិនី នៅមជ្ឈមណ្ឌលសន្និបាត និងពិព័រណ៍កោះពេជ្រ។

-ទទួលជួបពិភាក្សាការងារ ជាមួយភ្ញៀវជាតិ និងអន្តរជាតិ រួមមាន៖ ១/. ប្រធាននាយកដ្ឋានទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិ និងប្រធាននាយកដ្ឋានពិធីការ ដើម្បីត្រៀមចូលរួមសិក្ខាសាលានៅទីក្រុងដាណាង ប្រទេសវៀតណាម ២/. លោក តារិទ្ធ គឹមយាត ប្រធានវិទ្យាស្ថានសភាកម្ពុជា ភីអាយស៊ី PIC ដើម្បីពិភាក្សាអំពីផែនការសកម្មភាពក្រុម សភាជាតិកម្ពុជានៃអ្នកនយោបាយសកាស្ត្រីប្រចាំឆ្នាំ២០២០ ៣/. ឯកឧត្តម ឡេង ប៉េងឡុង អគ្គលេខាធិការរដ្ឋសភា ដឹកនាំក្រុមការងារលេខាធិការដ្ឋានជាតិ អាស៊ីប ASEP ដើម្បីរាយការណ៍អំពីវឌ្ឍនភាពការងារពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំកិច្ចប្រជុំកំពូលភាពជាដៃគូសកាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ នៅកម្ពុជា នាពេលខាងមុខ ៤/. ឯកឧត្តម អេក ណាត ដាក់ាល់ Ek Nath Dhakal ប្រធានអង្គការសហព័ន្ធសន្តិភាពសកល ប្រចាំអាស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិក។

-បានថតជាវីដេអូអានសុន្ទរកថាផ្សព្វផ្សាយជា "ចលនាអន្តរជាតិ ពាក់ព័ន្ធការប្រយុទ្ធប្រឆាំងជំងឺ កូវីដ-១៩ COVID-19 ជាសកល"។

-បានធ្វើជាតំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ សម្តេចកិត្តិព្រឹទ្ធបណ្ឌិត ប្រធានកាកបាទក្រហមកម្ពុជា ដឹកនាំគណៈប្រតិភូកាកបាទក្រហមកម្ពុជា ចុះទៅកាន់ខេត្តព្រៃវែង ខេត្តស្វាយរៀង និងខេត្តកណ្តាល ដើម្បីចូលរួមរំលែកទុក្ខយ៉ាងក្រៀមក្រំ ដោយបាននាំយកព្រះរាជអំណោយរបស់ សម្តេចព្រះមហាក្សត្រី មុនីនាថ សីហនុ ព្រះវររាជមាតាជាតិខ្មែរ និងជាប្រធានកិត្តិយសកាកបាទក្រហមកម្ពុជា ទៅផ្តល់ជូនក្រុមគ្រួសារជនរងគ្រោះដោយសារបាក់រលំអគារនៅខេត្តកែប ចំនួន២លើក។ -បានចូលរួមសន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារប្រចាំឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារសម្រាប់អនុវត្តបន្តឆ្នាំ២០២០ របស់សមាគមនារីកម្ពុជាដើម្បីសន្តិភាព និងអភិវឌ្ឍន៍ និងគណៈចលនាស្ត្រី។ -បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំបូកសរុបលទ្ធផលការងារប្រចាំឆ្នាំ២០១៩ និងលើកផែនការឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រុមប្រឹក្សាជាតិដើម្បីស្ត្រី នៅវិមានសន្តិភាព។

V. សកម្មភាពរួមគ្នារបស់គណៈកម្មការនានានៃរដ្ឋសភា

នៅចន្លោះសម័យប្រជុំរដ្ឋសភាលើកទី៣ និងលើកទី៤ នីតិកាលទី៦ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ ជាប្រធាន អនុប្រធាន លេខាធិការ និងសមាជិក សមាជិកាគណៈកម្មការនានានៃរដ្ឋសភា បានចូលរួមក្នុងសកម្មភាពរួមគ្នា មានជាអាទិ៍៖

-កិច្ចប្រជុំគណៈកម្មការរៀបចំកិច្ចប្រជុំ អាសិប ASEP លើកទី១១ ដើម្បីពិនិត្យលើរបៀបវារៈសំខាន់ៗមួយចំនួន ក្រោមអធិបតីភាព ឯកឧត្តមបណ្ឌិត អនុប្រធានទី១នៃរដ្ឋសភា។

-ជំនួបរវាងគណៈកម្មការទី៣នៃរដ្ឋសភា ជាមួយ ឯកឧត្តម អាំផៃ គឹមជាវង្ស Amphay Kindavong ឯកអគ្គរដ្ឋទូតនៃសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ។

-កម្មវិធីកាត់បូសសីមាព្រះវិហារ និងសម្តោចសមិទ្ធផលនានានៅ វត្តមាត់បរិយភ្នំធម៌ ហៅវត្តក្បាលដំរី ឃុំត្រពាំងផ្លុង ស្រុកពញាក្រែក ខេត្តត្បូងឃ្មុំ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា។

-ខួបលើកទី១០៩ ទិវាអន្តរជាតិនារី៨មីនា លើប្រធានបទ "មានសន្តិភាព មានការលើកកម្ពស់សមភាពយេនឌ័រ" ក្រោមអធិបតីភាព ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា និងក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី។

-ការធ្វើបទបង្ហាញ និងពិភាក្សាការងាររៀបចំកិច្ចប្រជុំសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ ជាមួយលោក នីកូឡា វីណាល់ឌី ប្រធានអង្គការគោលនយោបាយក្រៅប្រទេស នៃសភាអឺរ៉ុបប្រចាំទីក្រុងប្រិចសែល និង លោកជំទាវ ខាមែន ម៉ូរីណូ ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហភាពអឺរ៉ុបប្រចាំនៅកម្ពុជា។

-ពិធីបើកការដ្ឋានគម្រោងធ្វើឲ្យប្រសើរឡើងវិញកំណាត់ផ្លូវជាតិលេខ២ និងផ្លូវជាតិលេខ២២ សរុបប្រវែង ៧២,១៧ គ.ម ក្រោមហិរញ្ញប្បទានពីរដ្ឋាភិបាលនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី។

-កិច្ចប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី២ គណៈកម្មការទី៥ និងគណៈកម្មការទី៩នៃរដ្ឋសភា ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីពិនិត្យសិក្សា សេចក្តីព្រាងច្បាប់ ចំនួន១។

-កិច្ចប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី៥ និងគណៈកម្មការទី៦នៃរដ្ឋសភា ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីពិនិត្យសិក្សា សេចក្តីព្រាងច្បាប់ ចំនួន២។

-កិច្ចប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី៩ និងគណៈកម្មការទី៦នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យលើសេចក្តីព្រាង ច្បាប់ចំនួន១ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដឹកនាំដោយ **ឯកឧត្តមកិត្តិសេដ្ឋាបណ្ឌិត ចម ប្រសិទ្ធ** ទេសរដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងឧស្សាហកម្ម និងសិប្បកម្ម។

-កិច្ចប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី៩ និងគណៈកម្មការទី៣នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សា សេចក្តី ព្រាងច្បាប់ ចំនួន២ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដឹកនាំដោយ **ឯកឧត្តម ជិន ប៊ុនសាន** ទេសរដ្ឋមន្ត្រីទទួលបន្ទុក បេសកកម្មពិសេស និងជាអនុប្រធានក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា។

-កិច្ចប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី៩ និងគណៈកម្មការទី២នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាសេចក្តី ព្រាងច្បាប់ ចំនួន៣ ជាមួយ **ឯកឧត្តម ស៊ុយ សែម** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងរ៉ែ និងថាមពល និង **ឯកឧត្តម ហ៊ាន សាហ៊ុប** រដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងសហការី ។

VI. សកម្មភាពរបស់គណៈកម្មការនីមួយៗនៃរដ្ឋសភា

១. គណៈកម្មការសិទ្ធិមនុស្ស ទទួលបានបណ្តឹង អង្កេត និងទំនាក់ទំនងរដ្ឋសភា ព្រឹទ្ធសភា

គណៈកម្មការទី១នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ចុះបំពេញបេសកកម្ម នៅខេត្តត្បូងឃ្មុំ ក្រចេះ ស្ទឹងត្រែង រតនគិរី និងខេត្តមណ្ឌលគិរី ក្នុងគោលបំណង៖

-ចុះសួរសុខទុក្ខក្រុមប្រឹក្សាឃុំ ថ្នាក់ដឹកនាំភូមិ គណៈកម្មការវត្ត នាយកសាលា ប្រធានមណ្ឌល សុខភាព កងកម្លាំង និងតំណាងប្រជាពលរដ្ឋជាម្ចាស់ឆ្នោត ដើម្បីស្វែងយល់អំពីស្ថានភាពរស់នៅ តម្រូវការនៅមូល ដ្ឋាន និងបញ្ហាប្រឈមនានា។

-ជួបពិភាក្សាការងារជាមួយ គណៈអភិបាលខេត្ត ក្រុមប្រឹក្សាខេត្ត និងសហការី ស្វែងយល់ពី ភាពរីកចម្រើនរបស់ខេត្ត និងយន្តការដោះស្រាយវិវាទដីធ្លីជូនប្រជាពលរដ្ឋ។

-ជំរុញការយកចិត្តទុកដាក់បម្រើសេវាសាធារណៈជូនប្រជាពលរដ្ឋឲ្យបានល្អ ជាពិសេសការ អនុវត្តគោលនយោបាយភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាព លុបបំបាត់ល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ បទល្មើសគ្រប់ប្រភេទ និងការ គោរពច្បាប់ចរាចរណ៍។

-ជួយសម្របសម្រួល និងអន្តរាគមន៍រកដំណោះស្រាយជូនប្រជាពលរដ្ឋដែលរងគ្រោះ រួមមាន ការចុះពិនិត្យ និងអង្កេតផ្ទាល់លើករណីទំនាស់ផ្សេងៗ ដោយប្រមូលព័ត៌មានពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងបានស្នើឲ្យ ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធត្រូវនីតិវិធីនៃការដោះស្រាយបញ្ហាឲ្យបានឆាប់។

+ចូលរួមចុះបំពេញបេសកកម្មជាមួយ គណៈកម្មការទី៣ និងគណៈកម្មការទី៨នៃរដ្ឋសភា នៅខេត្ត ពោធិ៍សាត់។

+ចូលរួមសិក្ខាសាលាបញ្ចប់គម្រោងកម្មវិធី ពិធីចែកវិញ្ញាបនបត្រ និង ពិធីប្រគល់ឯកសារបណ្តុះ បណ្តាល ស្តីពី "ការវិភាគសារពើពន្ធ ការិយាល័យថវិកាសភា ដែលរៀបចំឡើងដោយអគ្គលេខាធិការដ្ឋានព្រឹទ្ធសភា និងគាំទ្រ ដោយវិទ្យាស្ថានសភាកម្ពុជា។

+គណៈកម្មការបានទទួលពាក្យបណ្តឹងសរុប ចំនួន២៥រឿង មកពីរាជធានី-ខេត្ត ក្នុងនោះ៖ - បានធ្វើ លិខិតអន្តរាគមន៍ ចំនួន១៦រឿង កំពុងពិនិត្យ ចំនួន៩រឿង។ ចំពោះពាក្យបណ្តឹងបញ្ជូនត្រឡប់ទៅវិញ និងលិខិត ឆ្លើយតប គ្មាន។

២.គណៈកម្មការសេដ្ឋកិច្ច ហិរញ្ញវត្ថុ ធនាគារ និងសេវាកម្ម

គណៈកម្មការទី២នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ប្រជុំផ្ទៃក្នុងគណៈកម្មការ ចំនួន៤លើក ដើម្បីត្រៀមការងារចុះបំពេញបេសកកម្ម និងពិនិត្យពិភាក្សា សេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៤។

+ប្រជុំសហការជាមួយ គណៈកម្មការទី៥នៃរដ្ឋសភា ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីពិនិត្យ ពិភាក្សាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការអនុម័តយល់ព្រមលើពិធីសារទី១ ធ្វើវិសោធនកម្មកិច្ចព្រមព្រៀងស្តីពីពាណិជ្ជកម្ម អាស៊ាន។

+ប្រជុំសហការជាមួយ គណៈកម្មការទី៩នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សា សេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៣ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល។

+ចុះជួបពិភាក្សាការងារជាមួយ គណៈអភិបាលខេត្ត២មានជ័យ ខេត្តសៀមរាប ខេត្តកំពង់ធំ និង ថ្នាក់ដឹកនាំរដ្ឋបាលខេត្ត ព្រមទាំងអង្គការមន្ទីរពាក់ព័ន្ធ ក្នុងគោលបំណង៖

-ដើម្បីសិក្សាស្វែងយល់ពីវឌ្ឍនភាពការងារខេត្ត និងប្រមូលព័ត៌មានមួយចំនួនពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យ សេដ្ឋកិច្ច ហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តច្បាប់នានា ពិសេសគឺការប្រមូលចំណូលថវិកាជាតិ និងបញ្ហាប្រឈម។

-ស្វែងយល់ការប្រមូលថវិការបស់រដ្ឋលេខាធិការដ្ឋានអាកាសចរស៊ីវិល ព្រលានយន្តហោះអន្តរ ជាតិ ខេត្តសៀមរាប។

-ស្វែងយល់ការប្រមូលថវិការបស់គ្រឹះស្ថានអង្ករ និងអាជ្ញាធរអប្សរារបស់ខេត្តសៀមរាប។

-ជួបពិភាក្សាការងារជាមួយអភិបាលនៃគណៈអភិបាលខេត្ត និងថ្នាក់ដឹកនាំរដ្ឋបាល និងអង្គការ មន្ទីរ ពាក់ព័ន្ធនឹងការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈកម្មការ។

-ស្វែងយល់ពីស្ថានភាពភូមិសាស្ត្រ និងប្រមូលព័ត៌មានមួយចំនួនពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ និងការប្រមូលចំណូលថវិកាជាតិ ដែលជាវិស័យទទួលបានបន្ទុករបស់គណៈកម្មការ អំពីវឌ្ឍនភាពការងារ ប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តច្បាប់ និងបញ្ហាប្រឈមរបស់ខេត្ត ដើម្បីរួមគ្នាដោះស្រាយ។

៣.គណៈកម្មការវិនិយោគ វិនិយោគ កសិកម្ម អភិវឌ្ឍន៍ជនបទ បរិស្ថាន និងធនធានទឹក

គណៈកម្មការទី៣នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ប្រជុំផ្ទៃក្នុងគណៈកម្មការ ដើម្បីត្រៀមការងារចុះបំពេញបេសកកម្ម ស្វែងយល់អំពីវិស័យនានា ដែលស្ថិតក្រោមសមត្ថកិច្ចរបស់គណៈកម្មការ។

+ប្រជុំពិភាក្សាការងាររួមមាន៖ ១/.ឯកឧត្តម អាំង គឹមដារ៉ុង ឯកអគ្គរដ្ឋទូតនៃសាធារណរដ្ឋប្រជា ធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ និង ២/.នាយកមូលនិធិម៉ាដិចូលីកីត ប្រចាំកម្ពុជា ដើម្បីផ្តល់បទបង្ហាញ និងពិគ្រោះ យោបល់ជុំវិញការអភិរក្សតំបន់ព្រៃសំឡូត នៅខេត្តបាត់ដំបង។

+ចុះបំពេញទស្សនកិច្ចសិក្សាជាផ្លូវការ នៅសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ។

+ប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី៩នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ ចំនួន២ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល។

+ចុះបំពេញបេសកកម្មតាមបណ្តាខេត្ត រួមមាន ខេត្តព្រៃវែង ខេត្តត្បូងឃ្មុំ ខេត្តកំពង់ចាម និងខេត្ត ស្វាយរៀង ក្នុងគោលបំណង៖

-ស្វែងយល់ពីស្ថានភាពភូមិសាស្ត្រ និងប្រមូលព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យទទួលបានបន្ទុករបស់គណៈកម្មការ អំពីវឌ្ឍនភាពការងារ ប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តច្បាប់ និងបញ្ហាប្រឈមនានា។

-ចុះពិនិត្យមើលទីតាំងសិក្សាការពារច្រាំងទន្លេ ទីតាំងកែច្នៃកៅស៊ូនាំចេញទៅក្រៅប្រទេស ទីលានចាក់សំរាម ប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រ តំបន់អភិរក្សសត្វស្លាប ទីតាំងសត្វយាតដ្ឋាន និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវគមនាគមន៍នានាដែលទទួលបានការខូចខាត។

-ចុះពិនិត្យមើលប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រវែករ សហគមន៍កសិកម្មចម្រើនផលស្វាយជ្រៃ និងពិនិត្យមើលមជ្ឈមណ្ឌលប្រមូលផ្តុំកសិផលស្វាយរៀង។

៤. គណៈកម្មការមហាផ្ទៃ ការពារជាតិ និងមុខងារសាធារណៈ

គណៈកម្មការទី៤នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ប្រជុំអនុគណៈកម្មការទី៥ នៃគណៈកម្មការរៀបចំកិច្ចប្រជុំភាពជាដៃគូសភាពអាស៊ី-អឺរ៉ុប អាស៊ីប ASEP លើកទី១១ ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីសម្រេច និងរៀបចំគម្រោងចំណាយផ្សេងៗ និងរៀបចំផែនការការពារជូនដល់កិច្ចប្រជុំសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ ។

+ចុះបំពេញបេសកកម្មនៅ ខេត្តសៀមរាប កំពង់ធំ ព្រះវិហារ និងខេត្តឧត្តរមានជ័យ ក្នុងគោលបំណង៖

-ជួបពិភាក្សាការងារជាមួយថ្នាក់ដឹកនាំរដ្ឋបាលខេត្ត និងមន្ទីរពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យទទួលបានបន្ទុករបស់គណៈកម្មការ ដើម្បីស្វែងយល់ពីវឌ្ឍនភាព ផលប៉ះពាល់ និងបញ្ហាប្រឈមក្នុងការអនុវត្តច្បាប់ ក៏ដូចជា កិច្ចការសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ។

-ស្វែងយល់ការអនុវត្តគោលនយោបាយភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិភាព ការផ្តល់សេវាសាធារណៈ ជូនប្រជាពលរដ្ឋ យន្តការដឹកនាំការងារកំណែទម្រង់វិមជ្ឈការ វិសហមជ្ឈការ ការអនុវត្តមុខងារ និងរចនា សម្ព័ន្ធរដ្ឋបាលស្រុក-ខ័ណ្ឌ-ក្រុង។

-ស្វែងយល់អំពីការងារអន្តោប្រវេសន៍ ការងារទំនាក់ទំនងនិងគ្រប់គ្រងអង្គការសង្គមស៊ីវិល ការគ្រប់គ្រងពន្ធនាគារ បញ្ហាពលករចំណាកស្រុក និងមុខងារគ្រប់គ្រងការផ្តល់សេវាសុខាភិបាលដែលថ្នាក់ជាតិបានផ្ទេរឲ្យរដ្ឋបាលមូលដ្ឋាន។

+ចូលរួមជាមួយគណៈប្រតិភូក្រុមមិត្តភាពរដ្ឋសភាកម្ពុជា-ឡាវ ទៅបំពេញទស្សនកិច្ចផ្លូវការនៅសាធារណរដ្ឋប្រជាធិបតេយ្យប្រជាមានិតឡាវ។

៥. គណៈកម្មការកិច្ចការបរទេស សហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ យោសនាការ និងព័ត៌មាន

គណៈកម្មការទី៥នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ចូលរួមកិច្ចប្រជុំនៃវេទិកាសភាអាស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិក អេក្រីអេហ្វ APPF លើកទី២៨ នៅទីក្រុងកង់បេរ៉ា ប្រទេសអូស្ត្រាលី។

+ចូលរួមពិធីបើកសន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារឆ្នាំ២០១៩ និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២០ របស់ក្រសួងការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី។

+ជួបពិភាក្សាការងារជាមួយ -ឯកឧត្តម មហាម៉ាត់ ហ្សារុក ខាន់ Muhammad Faruk Khan ប្រធានគណៈកម្មាធិការអចិន្ត្រៃយ៍ ទទួលបានបន្ទុកកិច្ចការបរទេសនៃសភាបង់ក្លាដេស -ឯកឧត្តម ប៉ានយ៉ាវ៉ាក កុលធុប ឯកអគ្គរាជទូតថៃប្រចាំកម្ពុជា អំពីការរៀបចំដំណើរទស្សនកិច្ចផ្លូវការ និងមិត្តភាព របស់គណៈកម្មការទី៥នៃរដ្ឋសភា

នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា -ឯកឧត្តម លូក អាណុល Luke Arnold ការធានាសុវត្ថិភាពស្រ្តីប្រចាំនៅកម្ពុជា ចូលរួម
ពិភាក្សាការងារ ដើម្បីជម្រាបជូនពីស្ថានភាពអាកាសធាតុអប់រំនៅប្រទេសអូស្ត្រាលី ដែលបណ្តាលមកពីភ្លើងឆេះ
ព្រៃ និងកិច្ចការមួយចំនួនទៀតពាក់ព័ន្ធនឹង ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា នឹងអញ្ជើញដឹកនាំគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់រដ្ឋសភាទៅ
ចូលរួមប្រជុំវេទិកាសភាអាស៊ី-ប៉ាស៊ីហ្វិក លើកទី២៨ អេក៊ីភីអេហ្វ APPF នៅទីក្រុងកង់បេរ៉ា ប្រទេសអូស្ត្រាលី និង
-ឯកឧត្តម អ៊ីម៉ាម៉ូរ៉ា ម៉ាសាហ៊ីរ៉ូ ប្រធានគណៈប្រតិភូក្រុមមិត្តភាពជប៉ុន-កម្ពុជា ដើម្បីពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការវិស័យ
កិច្ចការបរទេសរវាងសភាកម្ពុជា និងសភាជប៉ុន។

+ប្រជុំពិភាក្សាការងារជាមួយ លោកជំទាវ ទី ប្រុំស៊ី ប្រធានគណៈកម្មការទី៥នៃព្រឹទ្ធសភា ពាក់ព័ន្ធ និង
ការចូលរួមជាសមាជិកស្ថាបនិករបស់អង្គការសមាជ សមាជិកសភាអន្តរជាតិ អាយភីស៊ី IPC។

+ប្រជុំគណៈប្រតិភូនៃក្រុមសភាជាតិកម្ពុជា ដើម្បីពិភាក្សាការងារ និងពិនិត្យខ្លឹមសារឯកសារសម្រាប់
ត្រៀមទៅចូលរួមកិច្ចប្រជុំគណៈកម្មការនយោបាយ និងគណៈកម្មការកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងអភិវឌ្ឍនៃសភា
និយាយភាសាបារាំង អាប៉េអេហ្វ APF នៅទីក្រុងប៊ុយការ៉េស ប្រទេសរ៉ូម៉ានី។

+ប្រជុំត្រៀមការងារសន្តិសុខសម្រាប់កិច្ចប្រជុំភាពជាដៃគូសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ ប្រជុំពិនិត្យ
ពិភាក្សាលើរបៀបវារៈ ផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីសម្រេច ការបំពេញបន្ថែមសមាសភាព រៀបចំគម្រោងចំណាយ និងផែនការ
ការងាររបស់អនុគណៈកម្មការទី៥ និងកិច្ចការផ្សេងៗ។

+ប្រជុំសហការរវាង គណៈកម្មការទី២ គណៈកម្មការទី៦ និងគណៈកម្មការទី៩នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យ
ពិភាក្សាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ ចំនួន៣ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល។

៦. គណៈកម្មការនីតិកម្ម និងយុត្តិធម៌

គណៈកម្មការទី៦នៃរដ្ឋសភាបាន៖

+ផ្តល់បទបង្ហាញស្តីពី ប្រវត្តិរចនាសម្ព័ន្ធ តួនាទី និងភារកិច្ចរបស់រដ្ឋសភាក្នុងកម្មវិធីដំណើរទស្សនកិច្ច
សិក្សាស្វែងយល់របស់ប្រតិភូសិក្សាការនៃវគ្គបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីនគរបាលយុត្តិធម៌ ជំនាន់ទី២៤ នៃបញ្ជាការដ្ឋាន
កងរាជអាវុធបត្តិលើផ្ទៃប្រទេស។

+ប្រជុំចំនួន២លើក ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាអំពីវឌ្ឍនភាពការងារពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំខ្លឹមសារ និង
ឯកសារ សម្រាប់កិច្ចប្រជុំភាពជាដៃគូសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ ដែលកម្ពុជានឹងធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះ។

+ប្រជុំផ្ទៃក្នុងគណៈកម្មការ ដើម្បីពិនិត្យ និងសិក្សា៖

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការបង្កើតក្រសួងឧស្សាហកម្ម វិទ្យាសាស្ត្រ បច្ចេកវិទ្យា និងនវានុវត្តន៍

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើសន្ធិសញ្ញាស្តីពីការផ្ទេរទណ្ឌិតរវាងព្រះរាជា-
ណាចក្រកម្ពុជា និងសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម

-សេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពី ការអនុម័តយល់ព្រមលើសន្ធិសញ្ញាស្តីពី ការជួយគ្នាទៅវិញទៅមកផ្នែក
ច្បាប់ក្នុងវិស័យព្រហ្មទណ្ឌរវាងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម។

+ប្រជុំអន្តរគណៈកម្មការជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីពិនិត្យ និងសិក្សា សេចក្តីព្រាងច្បាប់
ចំនួន៣ ខាងលើ។

+ចុះបំពេញបេសកកម្ម នៅខេត្តកំពង់ឆ្នាំង និង ខេត្តពោធិ៍សាត់ ក្នុងគោលបំណង៖

-ចុះជួបសំណេះសំណាល និងពិភាក្សាការងារជាមួយ អភិបាលនៃគណៈអភិបាលខេត្ត សមាជិក ក្រុមប្រឹក្សាខេត្ត ប្រធានសាលាដំបូងខេត្ត និងមន្ត្រីរាជការគ្រប់មន្ទីរអង្គភាពជុំវិញខេត្ត។

-ដើម្បីសិក្សាស្វែងយល់ពីប្រសិទ្ធភាពនៃការប្រតិបត្តិច្បាប់របស់មន្ទីរជំនាញ និងស្វែងយល់ពីការ អនុវត្តកម្មវិធីនយោបាយ យុទ្ធសាស្ត្រចតុកោណដំណាក់កាលទី៤ របស់រាជរដ្ឋាភិបាល។

-សិក្សាស្វែងយល់ពីការអនុវត្តច្បាប់ ដោយបានជួបពិភាក្សាការងារជាមួយថ្នាក់ដឹកនាំខេត្ត និងថ្នាក់ ដឹកនាំស្ថាប័នតុលាការនៅក្នុងខេត្ត និងបានជំរុញដល់អាជ្ញាធរផ្តល់សេវាសាធារណៈជូនពលរដ្ឋប្រកបដោយប្រសិទ្ធ ភាព។

-ជំរុញការផ្សព្វផ្សាយ និងអនុវត្តច្បាប់ទាំងឡាយដែលរដ្ឋសភាបានអនុម័ត និងផ្សព្វផ្សាយអំពីយន្ត ការដោះស្រាយវិវាទក្រៅប្រព័ន្ធតុលាការ ដើម្បីឲ្យប្រជាពលរដ្ឋទូទៅអាចរស់នៅជាមួយគ្នាប្រកបដោយភាពសុខដុម តាមរយៈការដោះស្រាយដោយវិធីសម្រុះសម្រួល ពិគ្រោះយោបល់គ្នា ធ្វើសម្បទានឲ្យគ្នាក្រៅប្រព័ន្ធតុលាការ។

៧. គណៈកម្មការអប់រំ យុវជន កីឡា វប្បធម៌ កិច្ចការសាសនា វប្បធម៌ និងទេសចរណ៍

គណៈកម្មការទី៧នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ទទួលជួបសំណេះសំណាលជាមួយប្រតិភូសាលាខុនរ៉ាដអាជិនណៅអ៊ែរ សម្រាប់អ្នកនយោបាយវ័យ ក្មេងចំនួន២៥នាក់ មកពី១១ប្រទេសក្នុងតំបន់អាស៊ី ដោយបានចែករំលែកទៅកាន់ប្រតិភូ អំពីទំនួលខុសត្រូវរបស់ យុវជនដែលជាអនាគតថ្នាក់ដឹកនាំ ក្នុងដំណើរការដឹកនាំប្រទេស ដែលទាមទារឲ្យយើងមានការយល់ដឹង និងស្វែង យល់ស៊ីជម្រៅគ្រប់ជ្រុងជ្រោយលើគ្រប់ទិដ្ឋភាព និងបរិបទរបស់ប្រទេសជាតិខ្លួន មុននឹងឈានទៅដល់ការវាយ តម្លៃ និងកំណត់ច្បាស់លាស់អំពីអាទិភាព និងភាពចាំបាច់ ដែលឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការជាក់ស្តែងរបស់ប្រជា ពលរដ្ឋខ្លួន។

+ទទួលជួបសវនាការ និងពិភាក្សាការងារ ជាមួយ ឯកអគ្គរដ្ឋទូតនានាប្រចាំព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា រួម មាន៖ -ឯកឧត្តម ត្រីស្វាន ប៊ែតី ឯកអគ្គរដ្ឋទូតនៃសាធារណរដ្ឋសហព័ន្ធអាល្លឺម៉ង់ -ឯកឧត្តម ជាទ្រីក ម៉ិហ្វី ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហរដ្ឋអាមេរិក និង -ឯកឧត្តម ប៉ាប្លូ កាង ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអូស្ត្រាលី។

+ប្រជុំក្រុមពិភាក្សាទី១ ដើម្បីត្រៀមចូលរួមកិច្ចប្រជុំភាពជាដៃគូសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប អាស៊ីប ASEP លើកទី ១១ ដើម្បីពិនិត្យលើរបៀបវារៈ ការរៀបចំឯកសារ និងបញ្ជាសំខាន់ៗ ចំនួន២លើក។

៨. គណៈកម្មការសុខាភិបាល សង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន យុវនីតិសម្បទា ការងារបណ្តុះ បណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ និងកិច្ចការនារី

គណៈកម្មការទី៨នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ចុះបំពេញបេសកកម្ម នៅខេត្តកំពង់ធំ ពោធិ៍សាត់ បាត់ដំបង ព្រះវិហារ សៀមរាប ឧត្តរមានជ័យ បន្ទាយមានជ័យ និងខេត្តប៉ៃលិន ក្នុងគោលបំណង៖

-ស្វែងយល់អំពីប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តច្បាប់ ពិសេសផ្ដោតលើបេឡាជាតិរបបសន្តិសុខ សង្គម ប.ស.ស។

-ពិភាក្សាជាមួយគណៈអភិបាលខេត្ត និងប្រធានមន្ទីរជំនាញពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីស្វែងយល់ពីវឌ្ឍនភាព និងបញ្ហាប្រឈមរបស់រដ្ឋបាលខេត្ត។

-ជំរុញបន្តផ្សព្វផ្សាយពីអត្ថប្រយោជន៍នៃការប្រើប្រាស់ប័ណ្ណ ប.ស.ស ប័ណ្ណសមធម៌ ជូនដល់ប្រជាពលរដ្ឋក្រីក្រ កម្មករ កម្មករិនី បងប្អូនអតីតយុទ្ធជន និងមន្ត្រីរាជការ។

-បង្ហាញការយល់ដឹងកាន់តែច្បាស់ និងយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះការដុតបំផ្លាញកាកសំណល់វេជ្ជសាស្ត្ររបស់មន្ទីរពេទ្យរដ្ឋ មន្ទីរពេទ្យឯកជនឲ្យបានត្រឹមត្រូវតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស។

-ជំរុញឲ្យមន្ទីរពេទ្យបង្អែក និងមណ្ឌលសុខភាពត្រូវខិតខំយកចិត្តទុកដាក់ពង្រឹងសមត្ថភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការព្យាបាលជំងឺជូនប្រជាពលរដ្ឋ ដើម្បីប្រកួតប្រជែងជាមួយមន្ទីរពេទ្យឯកជន ព្រមទាំងចូលរួមជួយទប់ស្កាត់ព្យាបាលជំងឺមិនឆ្លងឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព យោងរបាយការណ៍សុខភាពពិភពលោកប្រចាំកម្ពុជា សព្វថ្ងៃជំងឺនេះបានសម្លាប់មនុស្ស១៦៦នាក់ក្នុងមួយថ្ងៃ។

-ស្វែងយល់អំពីការផ្តល់សេវាសុខាភិបាលតាមរយៈរបបសន្តិសុខសង្គម ប.ស.ស និងគោលនយោបាយឧបត្ថម្ភសាច់ប្រាក់ជូនស្ត្រីក្រីក្រមានផ្ទៃពោះ និងកូនអាយុក្រោម២ឆ្នាំ។

+ប្រជុំពិនិត្យពិភាក្សាខ្លឹមសារឆ្លើយតបទៅនឹងការស្នើសុំរបស់ អាយភីយូ IPU ពាក់ព័ន្ធបញ្ហាយេនឌ័រ និងកង្វះអាហារូបត្ថម្ភនៅកម្ពុជា។

៩.គណៈកម្មការសាធារណៈ ជីកជញ្ជូន ទូរគមនាគមន៍ ប្រៃសណីយ៍ ឧស្សាហកម្ម រ៉ែថាមពល ពាណិជ្ជកម្ម រៀបចំផែនដីនគរូបនីយកម្ម និងសំណង់

គណៈកម្មការទី៩នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ប្រជុំផ្ទៃក្នុងគណៈកម្មការ ចំនួន៥លើក ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៧ ពិនិត្យផែនការសកម្មភាពរបស់គណៈកម្មការ ក្នុងពេលវិស្សមកាលរបស់រដ្ឋសភានៅតាមបណ្តាខេត្តនានា។

+ប្រជុំសហការរវាងគណៈកម្មការជំនាញនៃរដ្ឋសភា ចំនួន៣លើក រួមមាន គណៈកម្មការទី២ គណៈកម្មការទី៣ និងគណៈកម្មការទី៦នៃរដ្ឋសភា ដើម្បីពិនិត្យពិភាក្សាសេចក្តីព្រាងច្បាប់ចំនួន៧ ជាមួយតំណាងរាជរដ្ឋាភិបាល ដោយមានតំណាងគណៈកម្មការនានានៃរដ្ឋសភា ចូលរួម ។

+ចុះបំពេញបេសកកម្ម នៅខេត្តមណ្ឌលគិរី រតនគិរី ស្ទឹងត្រែង ព្រះវិហារ និងខេត្តកំពង់ធំ ក្នុងគោលបំណងជួបសំណេះសំណាល និងពិភាក្សាការងារជាមួយថ្នាក់ដឹកនាំរដ្ឋបាលខេត្តទាំង៥ ដើម្បីស្វែងយល់ពីប្រសិទ្ធភាពនៃការប្រតិបត្តិច្បាប់ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសមត្ថកិច្ចទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈកម្មការ ព្រមទាំងស្វែងយល់ពីវិស័យការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្លូវថ្នល់ សកម្មភាពការងារផ្លាស់ប្តូរទំនិញនៅច្រកព្រំដែន ស្ថានីយវារីអគ្គិសនីខ្នាតតូចអូរជុំ និង ក្រុមហ៊ុន ហ្វង អាន អណ្តូងមាស ដាំដំណាំកសិកម្ម ដើម្បីនាំចេញទៅក្រៅប្រទេស។

+ប្រជុំអនុគណៈកម្មការទី៣ ឡូជីស្ទិក ពិធីការ និងបដិសណ្ឋារកិច្ច ដើម្បីត្រៀមរៀបចំកិច្ចប្រជុំភាពជាដៃគូសភាអាស៊ី-អឺរ៉ុប លើកទី១១ ចំនួន៣លើក។

១០.គណៈកម្មការអន្តេត បោសសំអាត និងប្រឆាំងអំពើពុករលួយ

គណៈកម្មការទី១០នៃរដ្ឋសភា បាន៖

+ប្រជុំផ្ទៃក្នុងគណៈកម្មការ ដើម្បីត្រៀមផែនការការងារចុះបំពេញបេសកកម្មនៅអង្គភាពប្រឆាំងអំពើពុករលួយ។

+ផ្តល់បទបង្ហាញដល់ក្រុមនិស្សិត សាកលវិទ្យាល័យ សៅស៊ីសអេមសៀ មកពីខេត្តសៀមរាប ចំនួន១១០រូប ដើម្បីស្វែងយល់ពីតួនាទី និងភារកិច្ចរបស់រដ្ឋសភា។

+ចុះបំពេញបេសកកម្មនៅអង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ ដើម្បីស្វែងយល់ពីវឌ្ឍនភាព និងប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តច្បាប់ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តនានា ពាក់ព័ន្ធការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ។

+ចូលរួមសិក្ខាសាលាបញ្ចប់គម្រោងកម្មវិធី ពិធីចែកវិញ្ញាបនបត្រ និងពិធីប្រគល់ឯកសារ បណ្តុះបណ្តាល ស្តីពី “ការវិភាគសារពើពន្ធ ការិយាល័យថវិកាសភា ដែលរៀបចំឡើងដោយអគ្គលេខាធិការដ្ឋានព្រឹទ្ធសភា និងគាំទ្រដោយវិទ្យាស្ថានសភាកម្ពុជា។

+ចូលរួមចុះបំពេញបេសកកម្មជាមួយគណៈកម្មការទី៣នៃរដ្ឋសភា នៅខេត្តព្រៃវែង ។

+ប្រជុំក្រុមពិភាក្សាទី៣ នៃកិច្ចប្រជុំ អាសិប លើកទី១១ ដើម្បីពិនិត្យវឌ្ឍនភាពនៃការរៀបចំឯកសារ និងទិសដៅបន្ត។

+ចូលរួមបំពេញទស្សនកិច្ចសិក្សាជាផ្លូវការរបស់ក្រុមមិត្តភាពរដ្ឋសភាកម្ពុជា-ឡាវ ប្រទេសឡាវ។

VI. សកម្មភាពរបស់សមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា

នៅក្នុងឱកាសវិសមកាលនៃរដ្ឋសភាទើបកន្លងទៅនេះ សមាជិករដ្ឋសភាគ្រប់រូប បានប្រឹងប្រែងយ៉ាងសកម្មខ្លាំងក្លាចុះមូលដ្ឋាន សួរសុខទុក្ខ ទទួលសំណូមពរ និងខិតខំដោះស្រាយរាល់បញ្ហារបស់ពលរដ្ឋជាម្ចាស់ឆ្នោត។

ចំពោះការចុះសួរសុខទុក្ខប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមមូលដ្ឋាន និងសកម្មភាពផ្សេងៗរបស់សមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា គឺមានសកម្មភាពច្រើនណាស់។ ខ្ញុំសូមអភ័យទោសដោយពុំអាចរៀបរាប់អស់ ក្នុងរបាយការណ៍សង្ខេបនេះប៉ុន្តែមាននៅក្នុងរបាយការណ៍លម្អិត ដូចបានចែកជូនរួចហើយ។

អង្គសភាជាទីគោរព !

សម្តេច ឯកឧត្តម លោកជំទាវ សមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា ជាទីមេត្រី និងបងប្អូនជនរួមជាតិទាំងអស់ ជាទីស្នេហា!

រដ្ឋសភាយើងបានឈរលើជំហរទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ និងតម្កល់ផលប្រយោជន៍ប្រជាពលរដ្ឋជាធំ ក្នុងការកសាងច្បាប់ដោយផ្អែកលើស្មារតីផ្សះផ្សា បង្រួបបង្រួមជាតិ ក្នុងគោលដៅចម្បងបំផុត គឺស្វែងរកសេចក្តីសុខសន្តិភាពយុត្តិធម៌សង្គម ឯករាជ្យ អព្យាក្រឹត្យ ការពារបូរណភាពទឹកដី និងភាពសម្បូរណ៍រុងរឿង ជូនមាតុភូមិជាទីស្រឡាញ់របស់យើងទាំងអស់គ្នា។

ក្នុងឱកាសនេះ ក្នុងនាម ខ្ញុំប្រធានរដ្ឋសភា និងក្នុងនាមខ្ញុំផ្ទាល់ សូមកោតសរសើរយ៉ាងស្មោះស្ម័គ្រ ចំពោះតំណាងរាស្ត្រទាំងអស់ដែលបានយកចិត្តទុកដាក់បំពេញភារកិច្ច និងតួនាទីរបស់ខ្លួនដោយពុំខ្លាចនឿយហត់ ឬគិតពីនិន្នាការនយោបាយអ្វីឡើយ ដើម្បីផលប្រយោជន៍ប្រជាពលរដ្ឋ និងផលប្រយោជន៍ប្រទេសជាតិ។

តាងនាមសមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា និងក្នុងនាមខ្ញុំផ្ទាល់ ខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅបំផុត ចំពោះស្ថាប័នរដ្ឋទាំងអស់ ជាអាទិ៍ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលដឹកនាំដោយ **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន** ព្រមទាំងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ ដែលបានសហការល្អ បង្កលក្ខណៈងាយស្រួលគ្រប់បែបយ៉ាងឲ្យគណៈកម្មការនានារបស់រដ្ឋសភា គណៈប្រតិភូរដ្ឋសភា ក៏ដូចជាតំណាងរាស្ត្របានជួបសំណេះសំណាល ប្រាស្រ័យការងារ និងសួរសុខទុក្ខប្រជារាស្ត្រនៅតាមមូលដ្ឋាន និងបានជួបប្រាស្រ័យការងារផ្ទាល់ជាមួយបុគ្គលិកការិយាល័យតំណាងរាស្ត្រ នៅតាមមណ្ឌលរាជធានី-ខេត្ត ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។

នៅទីបញ្ចប់ ខ្ញុំសូមជូនពរ សមាជិក សមាជិការដ្ឋសភា យើងទាំងអស់ បានប្រកបតែនឹងពុទ្ធពរទាំងបួនប្រការ គឺអាយុ វណ្ណៈ សុខៈ ពលៈ កុំបីឃ្លៀងឃ្លាតឡើយ។

សូមអរគុណ!